
Sínre várva
Nyíracsád (HBN -  T. V.) -  Kato
na Gyula polgármester úrral már 
több helyen és fórumon találkoz
tam a Zsuzsi vonat visszaállítá
sa kapcsán. Most arról tájékoz
tatott, hogy a visszaállítás nem 
került le a napirendről.

Egy ilyen nagy beruházás, 
amely a Zsuzsi visszaállítását tar
talm azza, hosszas előkészítést 
igényel. Sok tennivaló van még 
az elfogadtatás, a pénz össze
gyűjtése előtt. Természetesen, ez 
nagyon szoros együttm űködést 
igényel Debrecen városa és az 
érintett települések önkorm ány
zatai között. Az előkészítés stádi
umában úgy tűnik, kevés kézzel 
fogható, konkrét eredményről le
het még szólni. Már önmagában 
az, hogy a visszaállítás nem ke
rült le a napirendről, nagy ered
ménynek tudható be. A kisvasút 
visszaállítása nem csak a közleke
désben segít, hanem a Ligetalja, a 
Nyírség idegenforgalmának feltá
rását is jelenti. Debrecenből indul 
ki majd a terv szerint, s Nyírmár- 
tonfalván, Nyíracsádon át halad 
(érintve Hajdúsámson és Nyír- 
adony településeket is) Nyírlu- 
gos, Nyírbéltek irányába. Tehát

nagy jelentőségű beruházásról 
lesz szó. Most abban a helyzetben 
vagyunk, úgy érezzük, hogy kü
lönösebben nincs akadályozva 
tervünk egyik szerv részéről sem. 
Elhárult annak az akadálya, hogy 
bárki is ellenezné a visszaállítást. 
Term észetesen, figyelembe kell 
venni az erdőgazdaság érdekeit, 
hogy azon a nyomvonalon nem 
valósulhat meg, ahol 1977-ig köz
lekedett. Mi elismerjük, hogy ez 
súlyosan sértené a Nyírerdő Rt. 
vadászati érdekeit. Azon va
gyunk, hogy egy új nyomvona
lon, N yírm ártonfalvát érintve, 
Nyíracsád mellett haladjon el és 
úgy fusson tovább a sínpár maj
dan Nyírlugos, Nyírbéltek irányá
ba. Mint em lítettem , a tám oga
tottság megvan. Egyértelműen el
fogadta Debrecen város és az 
érintett települések önkormány
zata, hogy tennünk kell valamit. 
Támogatást nyertünk a Zsuzsi 
Kisvasút Baráti Társaságtól. 
Mondhatom azt is, hogy a jelen
legi üzemeltetőnek, a közhasznú 
társaságnak szintén a visszaállí
tás az érdeke. S talán a leglénye
gesebb, amit még nem em lítet
tem: úgy érzem, a terv befogad
ható akár Szabolcs, akár Hajdú-

Bihar Megye Településfejlesztési 
Tanácsánál, s talán a Regionális 
Területfejlesztés Tanácsnak is van 
lehetősége a megyék közötti be
ruházást megvalósítani.

Természetesen, ez Nyíracsád 
idegenforgalmát is fel fogja len
díteni. Ennek érdekében már be
ruházásokat is végzünk. Remélhe
tőleg a következő év tavaszán egy 
Turinform-iroda nyílik közsé
günkben. Már most is sok turis
tát vonz az itt megőrzött hagyo
mányos paraszti élet, amely már 
nagyon kevés helyen tapasztalha
tó. Hozzánk már rendszeresen jár
nak egy-két hetes pihenésre német 
állampolgárok. A virágkarnevál 
idején is több dunántúli vendég 
szállt meg nálunk. Érdekes, hogy 
már szilveszterkor is foglaltak 
szállást nagyvárosi lakosok, akik 
falusi környezetben akarják eltöl
teni az év végi órákat. Fontos lesz 
majd, ha működik a Zsuzsi, hogy 
a debreceni polgárok ismerjék 
meg ennek a vidéknek az érté
keit. Mi megteremtjük a turizmus 
infrastrukturális feltételeit, az ér
deklődők jöjjenek, költsenek, az it
teniek pedig éljenek az adódó le
hetőségekkel, s éljenek is meg be
lőle.


